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Nyomtatott és online sajtó 
 

Zsigmond Barna Pál: nem áll érdekünkben Ukrajna uniós csatlakozása 
2025. március 19. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Vasárnap.hu 

Nekünk, magyaroknak nagyon sok érdekünket sérti, és világosan ki kell mondani, hogy nem 

áll érdekünkben Ukrajna uniós csatlakozása, de tulajdonképpen az Európai Uniónak sem - 

közölte az Európai Uniós Ügyek Minisztériumának parlamenti államtitkára szerdán a Kossuth 

rádió Jó reggelt, Magyarország! című műsorában. Zsigmond Barna Pál a csütörtökön kezdődő 

uniós csúcsértekezleten felmerülő kérdésekkel kapcsolatban beszélt arról, hogy Ukrajna 

vonatkozásában több téma is napirenden van, az egyik az ország csatlakozása, a másik a 

felfegyverkezés. Ukrajna csatlakozását illetően úgy vélekedett: érdemi párbeszéd esetén sok 

kérdésben világosan látszana, hogy "az unió érdekeivel szembe megy Ukrajna csatlakozása". 

Egy háborúban álló országról van szó, nem tudni, mekkora területen hányan laknak, nem 

voltak szabad választások, nincs ellenzéki sajtó, "a magyaroknak pedig különösen fáj, ahogy 

Ukrajna a kárpátaljai magyar közösséggel bánik" - mondta az államtitkár. Jelezte, hogy az 

uniós csúcson a versenyképesség is téma lesz és emlékeztetett: a magyar elnökség alatt 

fogadták el a budapesti nyilatkozatot, amely arról szól, hogy az elhibázott szankciók miatt 

helyre kell állítani, növelni kell Európa versenyképességét. Véget kell vetni annak, hogy 

Európában fizetik az emberek és a cégek a legmagasabb energiaárat, és nagyon nagy bajban 

van az autóipar az erőltetett zöldátmenet miatt. 

 

Kelemen Hunor: soha többé fekete márciust! 
2025. március 19. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Vajdaság.ma, maszol.ro 

Magyaroknak és románoknak együtt kell megvédeniük Romániát azoktól, "akik a sötétből 

jönnek, és a sötétségbe akarják taszítani". "Soha többé fekete márciust!" - írta Kelemen Hunor 

RMDSZ-elnök szerdán Facebook-oldalán, a marosvásárhelyi fekete március 35. évfordulóján. 

A Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) elnöke közösségi oldalán közzétett 

bejegyzésében felidézte: újságíróként volt tanúja 1990 márciusában a marosvásárhelyi 

románok és magyarok közötti véres összecsapásoknak, és rendőrök mentették ki a tömegből. 

Kelet-Európa rendszerváltás utáni első véres etnikai konfliktusában öt ember vesztette életét, 

278-an megsebesültek - köztük Sütő András író is, aki fél szemére megvakult. "Áldozatuk előtt 

ma is fejet hajtunk" - írta. Kelemen Hunor emlékeztetett: a fekete március a kommunista 

diktatúra öröksége volt, a rendszer így kísérelte meg átmenteni a hatalmát. "Az akkori állami 

vezetők, köztük Iliescu elnök felbujtására szélsőséges, magyarellenes csoportok szervezetten 

vettek részt az eseményekben. Hiába kérdeztük akkor és kérdezzük ma is: 35 éve nincsenek 

válaszok. Nincs felelősségre vonás. A bűnösöket nem állították elő" - húzta alá.  
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Kelemen: az RMDSZ polgármesterei teljes erőbedobással fognak kampányolni 

Antonescu mellett  
2025. március 19. – Krónika, erdon.ro 

Kelemen Hunor RMDSZ-elnök szerdán ismételten arról beszélt, hogy a kormánykoalíció jövője 

Crin Antonescu elnökválasztási győzelmétől függ. A parlamentben nyilatkozó politikus a 

sajtónak kifejtette, hogy az RMDSZ mindent meg fog tenni a koalíció jelöltjének győzelméért, 

„más forgatókönyvekkel” nem foglalkozik. Az RMDSZ elnöke ugyanakkor felhívta a figyelmet 

arra, hogy a Szociáldemokrata Párt (PSD) nélkül a Nemzeti Liberális Párt (PNL), a Mentsétek 

meg Romániát Szövetség (USR) és az RMDSZ nem fog tudni kormányt alakítani. Ha viszont 

győz Antonescu, a koalíció kiegészülhet az USR-rel, ami egy kényelmesebb parlamenti 

többséget biztosítana a kormánynak. Kelemen Hunor emlékeztetett, hogy a 

kormánypártoknak együttesen 3000 polgármesterük van, akik a romániai települések 90 

százalékát vezetik. Ha azonban Antonescu májusban ennek ellenére sem győz, óriási nyomás 

nehezedik majd a koalícióra. 

 

„Helyben vagyunk!”- Gazdag kulturális programokkal szervezik meg a 16. KMN-t  
2025. március 19. – Krónika, maszol.ro 

„Helyben vagyunk!” mottóval tizenhatodik alkalommal szervezik meg idén a Kolozsvári 

Magyar Napokat (KMN). Az augusztus 17–24. között tartandó kulturális seregszemle ez 

alkalommal is a kincses városi magyar közösség biztos pontja kíván lenni térben és időben – 

mondta el az eseményt beharangozó sajtótájékoztatón Gergely Balázs, a főszervező Kincses 

Kolozsvár Egyesület elnöke. A Kolozsvári Magyar Napok kulturális rendezvény – a korábbi 

évekhez hasonlóan – ezúttal is belakja Kolozsvár főterét és környékét, a programoknak többek 

között a tavaly megújult Farkas utca, a Bánffy-palota, a Fogoly utca vagy Magyarország 

Kolozsvári Főkonzulátusának udvara, a #Főtér23 ad majd helyet, a nyitógálát augusztus 18-án 

tartják a Kolozsvári Magyar Operában. 

 

Idéntől másként pályáznak a civil szervezetek Hargita Megye Tanácsánál 
2025. március 19. – maszol.ro 

Idén változásokat vezet be a civil szervezeteknek szóló pályázati programban Hargita Megye 

Tanácsa. Most előszőr a megyei önkormányzat fenntartásában működő kulturális intézmények 

bonyolítják le a programot. Bíró Barna-Botond, Hargita Megye Tanácsának elnöke elmondta, 

a megyei tanács idén erősíti kulturális intézményeit, ami nagyobb hatáskört biztosít számukra, 

ugyanis a kulturális eseményeket támogató programot, a korábbiaktól eltérően, a 

szakintézmények bonyolítják le. A csíki egyesületek a Hargita Megyei Kulturális Központnál 

jelentkezhetnek, a gyergyói eseményeket a Gyergyószárhegyi Kulturális és Művészeti Központ 

támogatja majd, az udvarhelyszéki események támogatását pedig a Hargita Megyei 

Hagyományőrzési Forrásközpontra bízzák. A március 18-i tanácsülésen ennek érdekében a 

testület elfogadta ezen intézmények működési szabályzatainak módosítását. A költségvetés 

elfogadása után a legrövidebb időn belül szeretnék meghirdetni a pályázási időszakot – 

tájékoztat közleményében a megyei tanács sajtószolgálata. 
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Korodi Attila az államelnök-választásról: A normalitás felé kellene menjen az 

ország 
2025. március 19. – maszol.ro 

Sajtóbeszélgetés keretében osztotta meg gondolatait a májusi államelnök-választás kapcsán 

Korodi Attila, Csíkszereda polgármestere, az RMDSZ csíkszeredai szervezetének elnöke. A 

marosvásárhelyi fekete március eseményeinek évfordulóján a székelyföldi városvezető a román 

szélsőséges erők előretörésére is felhívta a figyelmet, ugyanakkor hangsúlyozta, az RMDSZ 

által támogatott Crin Antonescu valós válaszokat kínál a különböző társadalmi kérdésekre. A 

1990. március 19-én, Marosvásárhelyen kirobbant erőszakos események 25. évfordulóján 

Korodi Attila a csíkszeredai Magyarság Házában szervezett sajtóeseményen arra hívta fel a 

figyelmet, hogy fontos beszélni a közösséget érintő kihívásokról és nehézségekről. „1990. 

március 19-én ezen a napon volt a vásárhelyi progrom kezdete, és amilyen világot élünk, most 

gyakorlatilag hajszál választ el időnként attól az érzéstől, helyzettől, hogy megismétlődjön a 

vásárhelyi történés. Bármennyire is furának tűnik, de erről határozottan beszélni kell” – 

fogalmazott az csíkszeredai RMDSZ elnöke. 

 

Készülhetnek a háromszéki civil szervezetek: kezdődik a pályázati nagyüzem 
2025. március 19. – maszol.ro 

A Kovászna Megyei Tanács és Sepsiszentgyörgy Önkormányzata is elfogadta a civil 

szervezeteknek, egyházaknak szóló idei pályázati programjait, több millió lejes keretet 

biztosítva kulturális, szabadidős, sport és ifjúsági programok-, valamint egyházak 

támogatására. Kovászna Megye Tanácsa idén ezekre 3,45 millió lejes pályázati keretet szabott 

meg és a „gyerekek évében” kiemelten támogatják a fiatalokat célzó programokat. A 

háromszéki megyeszékhelyen a „gondoskodás évét” hirdették, ezért idén kiemelten támogatják 

a testi-lelki egészség megőrzését célzó kezdeményezéseket. Mind a háromszéki, mind a 

sepsiszentgyörgyi önkormányzat pályázati kiírásait napokon belül meghirdetik, ezért a civil 

szervezetek és egyházak elkezdhetik az előkészületeket.   

 

Közösségi összefogásra van szükség az erdővidéki Miklósvár tűz miatt 

megrongálódott katolikus templomának restaurálásához  
2025. március 19. – Krónika 

Tűz miatt jelentős kár keletkezett a székelyföldi Miklósvár római katolikus templomának 

épületén az elmúlt vasárnap, március 16-án. Az épületet sürgősen restaurálni szeretnék a 

helybeliek, így a szűkebb és tágabb közösség összefogását, támogatását kérik anyagiak és 

kétkezi munka tekintetében is. Lőrincz Barnabás, a közigazgatásilag Barót városhoz tartozó 

Miklósvár római katolikus papja nyilatkozott a Krónikának. Mint elmondta, vasárnap 

szerencsére idejében sikerült megfékezniük a helyieknek a tűz elharapózását, a kívül nemrég 

felújított épület belseje azonban sürgősen restaurálásra szorul, ezért szívesen fogadják minden 

jó szándékú adakozó segítségét.  
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Rekordösszegű költségvetéssel tervez 2025-ben Kovászna megye  
2025. március 19. – szekelyhon.ro 

A megye történetének eddigi legnagyobb, 544 millió lejes költségvetését fogadta el szerdai 

soros ülésén Kovászna Megye Tanácsának képviselő-testülete. A büdzsé jelentős részét a 

megyei kórház fejlesztésére szánják. Tavaly a megye 537 millió lejes költségvetéssel indította 

az évet, ehhez képest idén kilencmillió lejjel több pénzből gazdálkodhat. Tamás Sándor, 

Kovászna Megye Tanácsának elnöke a költségvetés elosztását ismertette. 

 

Átadták az új bölcsődét Szilágysomlyón 
2025. március 19. – maszol.ro 

Történelminek nevezhető pillanatnak lehettek tanúi szerda délelőtt a szilágysomlyóiak, amikor 

Cseke Attila fejlesztési miniszter jelenlétében átadták a negyven férőhelyes új, modern 

bölcsődét, az elsőt, mely a rendszerváltás után épült a városban. Cristian Lazar polgármester 

elmondta, Szilágysomlyó életében ez egy történelmi lépés, mert nemcsak egy épületet avatnak, 

hanem jövőt építenek, hiszen létfontosságú a korai oktatás, és a szilágysomlyói gyerekek 

megérdemlik, hogy számukra a legjobb feltételeket biztosítsák mind a tanulás, mind a fejlődés 

szempontjából. A helyi bölcsőde az első, mely állami költségvetésből valósult meg, és ez többek 

között a kormány és a helyi önkormányzat közötti jó kapcsolatnak az eredménye, ezért 

köszönetet mondott Cseke Attila fejlesztési miniszternek és Seres Dénes parlamenti 

képviselőnek, aki szívén viselte a szilágysomlyóiak sorsát, és hozzájárult ennek a 

létesítménynek a megvalósításához. „Mi nemcsak ígérünk, hanem építünk is” – tette hozzá a 

polgármester. Cseke Attila fejlesztési miniszter kiemelte, ez a tizenegyedik korszerű új 

bölcsőde, a bölcsődeépítési programot a fejlesztési minisztérium finanszírozta, és az RMDSZ 

indította el 2021-ben. 

 

A közösségépítésre fektetne nagyobb hangsúlyt az RMDSZ Fehér megyei 

szervezetének új elnöke 
2025. március 19. – maszol.ro 

Új elnöke van a Fehér megyei RMDSZ-szervezetnek. Vincze Andrást, Fehér megye jelenlegi 

alprefektusát választották meg a tisztségre. „Én nagyon gyakorlatias ember vagyok, és mivel 

régóta tevékenykedem a megyei szervezet élvonalában, jól ismerem a helyzetet. Röviden úgy 

foglalhatnám össze, hogy megtartom mindazokat a jó dolgokat, amiket elődömnél, Ladányi 

Árpádnál láttam, ugyanakkor van néhány dolog, amit mindenképp megváltoztatnék. Nagyobb 

hangsúlyt fektetnék a kulturális és közösségépítő tevékenységekre” – nyilatkozta a Maszolnak 

Vincze András, akit a hétvégén választott a megyei küldöttgyűlés a Fehér megyei RMDSZ-

szervezet új elnökévé. A gyűlésen jelen volt Balázs Attila ügyvezető elnök, Winkler Gyula 

Európa parlamenti képviselő, Markó Attila képviselő, valamint Nagy Zoltán megbízott elnök. 

Megválasztásra kerültek az MKT-tagok és a szabályzatban előírt bizottsági tagok is. 
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A szlovákiai magyar politizálás arca: Ha nincs változás, nyolcadszor is a kukában 

landol a magyarok szavazata 
2025. március 19. – Index.hu 

Gyimesi György ma kétségkívül a legismertebb és legkarakteresebb aktív felvidéki magyar 

politikus. Sokak szerint azonban egy önjáró, a saját márkáját professzionálisan felépítő ember, 

akinek fontosabb a saját brandje, mint a magyar közösség képviselete. Az Index magát az 

érintettet kérdezte, hogy mit szól ezekhez a véleményekhez és valóban az önreklámozás-e a 

legfontosabb célja. Gyimesi György, a Magyar Szövetség politikusa úgy gondolja, kellőképpen 

felépítette magát, és ha valaki még mindig nem tudja, hogy mit képvisel, akkor nem követi 

figyelmesen a karrierjét. „Személyes márka nélkül ma már nem lehet politizálni. Bugár Bélának 

is volt, Robert Ficónak is van, és minden fajsúlyos politikai szereplőnek" – kezdte Gyimesi 

György az Indexnek. 

 

Készülőben az Ipolysági Premontrei Prépostság látogatóközpontja 
2025. március 19. – ma7.sk  

2025 márciusában kezdetét vette az ipolysági középkori premontrei kolostor helyreállításának 

első üteme. Amint arról Orosz Örs, Nyitra megye képviselője és a Sine Metu Polgári Társulás 

elnöke beszámolt, a beruházás célja a közös történelmi örökséget képviselő igen jelentős 

középkori műemlék rehabilitációja és az Árpád-kori eredetű épület megmentése: „Olyan, a 

műemlékvédelmi követelményeknek megfelelő épület kialakítása a cél, amelyben magas 

színvonalú, modern és egyedi, országos szinten is versenyképes, élményalapú turisztikai 

attrakció telepítése valósul meg. A beruházás az értékmentés mellett a turisztikai 

vonzerőfejlesztés, a nem formális oktatás, a vidékfejlesztés, a munkahelyteremtés és a 

gazdaságélénkítés céljainak is teljeskörűen megfelel.”  

 

Dunaszerdahelyen járt Goda Krisztina, műhelytitkokat tudhattak meg az 

érdeklődők a híres filmrendezőtől 
2025. március 19. – Új Szó  

A Balázs Béla-díjas Goda Krisztina a Csallóközi Népművelési Központ meghívására érkezett 

Dunaszerdahelyre, és egy workshop keretében válaszolt a feltörekvő filmes fiatalok kérdésére, 

miközben több műhelytitkot is elárult. A csallóközi központ pártfogásában több olyan fiatal 

filmes tehetség is megfordult, akik rendszeres vendégei az itt rendezett továbbképzéseknek, 

tanfolyamoknak. Mentoruk Derzsi Áron szakreferens, illetve Varga Viktor, az intézmény 

igazgatója. Ezúttal Goda Krisztina filmrendező, forgatókönyvíró látogatott el hozzájuk, akihez 

a Csak szex és más semmi, a Szabadság, szerelem, a Kaméleon, a Veszettek, a BÚÉK című 

filmek, valamint az Ida regénye című tévéfilm, a Barátok Közt és a Jóban rosszban című 

sorozatok is kötődnek. 
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„Magyar Leventével a folytatásról” 
2025. március 19. – Pannon RTV 

Magyar Leventével, Magyarország Külgazdasági és Külügyminisztériumának 

miniszterhelyettesével találkozott ma délután Dr. Pásztor Bálint Ludason. A Vajdasági Magyar 

Szövetség elnöke Facebook- posztjában számolt be arról, hogy a belgrádi parlamenti szavazás 

után Magyar Leventével tárgyalt, a további terveikről tájékoztatta, majd áttekintették a 

gazdaságfejlesztési intézkedések következő lépéseit. A VMSZ elnöke kiemelte, szövetségesek 

nélkül nincs siker. Magyar Levente pedig immár 10 éve elképzeléseink kivitelezésének egyik 

legnagyobb támogatója, rá mindig számíthatunk! Rohamléptekkel készül a Vajdasági Magyar 

Közösség II. Gazdaságfejlesztési Stratégiája! - zárta bejegyzését dr. Pásztor Bálint. 

 

Tudomásul vette Miloš Vučević miniszterelnök lemondását a szerb parlament 

2025. március 19. – Pannon RTV 

Miloš Vučević január 28-án nyújtotta be lemondását, miután Újvidéken a Szerb Haladó Párt 

irodája előtt tartott blokád alatt diákokat támadtak meg. Ana Brnabić a szerb parlament elnöke 

köszönetet mondott Vučevićnek a miniszteri tisztsége alatt végzett becsületes és tisztességes 

munkáért, valamint a felelősségteljes és bátor kiállásért. Miloš Vučević 2024 márciusától 

töltötte be a posztot. Az ülésen továbbá megválasztották Nevena Đurićot, a Szerb Haladó Párt 

parlamenti képviselőjét a szerb parlament alelnökének. Az ülést követően Ana Brnabić 

sajtótájékoztatót tartott. 

 

Kovács Elvira: Ha választások lesznek, a VMSZ önállóan indul 
2025. március 19. – Pannon RTV 

A mai naptól számítjuk azt a 30 napos határidőt, amelyen belül meg kell alakulnia az új szerb 

kormánynak - hívta fel a figyelmet Kovács Elvira. A VMSZ köztársasági parlamenti képviselője 

közösségi oldalán közölte, az államfő az elkövetkező napokban, hetekben leül minden 

parlamenti párttal. A Vajdasági Magyar Szövetség részt vesz ezen a beszélgetésen. A vajdasági 

magyar politikus kiemeli, számukra soha sem a tisztségek voltak a döntőek, kiállnak amellett, 

hogy a vajdasági magyarság számára fontos kérdések, projektek bekerüljenek az új kormány 

programjába. Amennyiben nagypéntekig nem alakul meg az új kormány, az előttünk álló újabb 

választásokon is önállóan méretteti meg magát a VMSZ - áll Kovács Elvira bejegyzésében. 

 

Világos Adrianát fogadta Topolya polgármestere 
2025. március 19. – Pannon RTV 

A kishegyesi atléta országos csúccsal nyert az Európa-kupán. A hétfő délutáni találkozón jelen 

volt édesanyja, aki egyben edzője, valamint Zsemberi János, a TSC elnöke is. A polgármester 

Facebook-bejegyzésében úgy fogalmazott: "Szívből gratulálunk Adrianának és édesanyjának, 

egyben edzőjének, Világos Györgyinek is ehhez a fantasztikus teljesítményhez! Büszkék 

vagyunk rá, hogy a TSC Atlétikai Klub kiváló sportolója öregbíti városunk hírnevét. Csak így 

tovább, Adriana!”  Mint arról korábban beszámoltunk, a 21 éves gerelyhajító a ciprusi felnőtt 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/magyar-leventevel-folytatasrol
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/tudomasul-vette-milos-vucevic-miniszterelnok-lemondasat-szerb-parlament
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/kovacs-elvira-ha-valasztasok-lesznek-vmsz-onalloan-indul
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/vilagos-adrianat-fogadta-topolya-polgarmestere
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dobó Európa-kupán aranyérmet szerzett és a 66,88 méteres dobásával megdöntötte saját 

országos csúcsát is.  
 

Felzárkóztatással a társadalom peremén élő egyének és családok egzisztenciális 

helyzetének javításáért 
2025. március 19. – Vajdaság.ma 

Horgoson kedden ünnepélyesen átadták a Vasút utca 3 szám alatt felújított épületet, amely a 

többszörösen marginalizált helyzetű lakosság, köztük a romák integrációját szolgálja majd. 

Magyarkanizsa község, együttműködve a helybeli Szociális Központtal és a Magyarkanizsai 

Szociális Védelem Szolgáltató Központtal, számos projektumot valósít meg a társadalom 

peremén élő egyének és családok egzisztenciális helyzetének javítása érdekében, a horgosi 

épület felújítása az egyik. A projekt a SRB-HU IPA-INTERREG "Coolschool" határon átívelő 

projektum keretében realizálódott, amelyet tavaly és idén valósult meg. A Magyarkanizsa 

Községbeli Szociális Védelmi Szolgáltató Központ projektpartnere a szegedi Motiváció Oktatási 

Egyesület volt, ismertette Tolnai Csaba, a központ igazgatója az épület átadóján. 

      
Kisbuszt adományozott a Munkácsi Szent István Líceumnak a Miniszterelnökség 
2025. máricus 19. – Karpat.in.ua 

A Munkácsi Szent István Líceum a múlt év őszén fordultak segítségért a Miniszterelnökséghez 

egy új busz beszerzése ügyében. A jármű megérkezett a líceumba. Ezzel az oktatási 

intézménynek lehetősége nyílik egy egész osztályt elvinni kirándulásra, lelki gyakorlatra, vagy 

egyéb rendezvényre. 

 

KMKSZ-alapszervezetek a közösség szolgálatában 
2025. máricus 19. – karpatalja.ma, Karpat.in.ua 

A magyar közösség szolgálatában végzett munkáról szóló beszámolók jegyében tartottak 

közgyűléseket az elmúlt héten a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) 

alapszervezetei. A felső-Tisza-vidéki Rahón a Magyarok Házában a közgyűlés előtt a helyi 

magyar iskola tanulói színvonalas és megható előadással kedveskedtek a szép számban 

összegyűlt közönségnek. Köszönet érte a gyerekeknek és a felkészítő tanároknak! Az előadást 

követően került sor a KMKSZ Rahói Alapszervezetének közgyűlésére. A résztvevőket online 

köszöntötte a szervezet elnöke, majd az elmúlt évi munkáról Brána Erika ügyvezető alelnök 

tartott rövid beszámolót. 

 

Keresztyén Balázs emléktáblát avattak Nagyszőlősön 
2025. máricus 19. – Karpat.in.ua 

Keresztyén Balázsnak, a Nagyszőlősi 3-as számú Perényi Zsigmond Középiskola egykori 

irodalomtanárának állítottak emléket értéket teremtő munkássága elismeréséül, szellemi 

örökségének méltó megőrzése céljából a nagyszőlősi magyar tannyelvű iskolában. 
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https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30494/Felzarkoztatassal-a-tarsadalom-peremen-elo-egyenek-es-csaladok-egzisztencialis-helyzetenek-javitasaert.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/30494/Felzarkoztatassal-a-tarsadalom-peremen-elo-egyenek-es-csaladok-egzisztencialis-helyzetenek-javitasaert.html
https://life.karpat.in.ua/?p=235948&lang=hu
https://karpataljalap.net/2025/03/19/kmksz-alapszervezetek-kozosseg-szolgalataban
https://life.karpat.in.ua/?p=235962&lang=hu
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Zrínyi Ilona matematikaverseny díjátadó ünnepség a BMG-ben 
2025. március 19. – KISZo.net 

Évek óta hagyomány, hogy a Beregszászi Bethlen Gábor Líceumban kerül megrendezésre a 

Zrínyi Ilona matematikaverseny megyei fordulójának díjkiosztó ünnepsége. Idén is ide vártak 

több tucat iskolást, akik már eddig is kiválóan teljesítettek ebben a tantárgyban. A verseny a 

matematikát értő és szerető gyerekeknek lehetőséget ad tudásuk, képességeik kinyilvánítására, 

megmérettetésére. A részvevőket Károly Katalin, a tanintézmény igazgató-helyettese 

köszöntötte. Mint mondta, a jelenlévő diákok már mindannyian nyertesek, hiszen ők több 

forduló megmérettetésének a legjobbjai. – Nagy örömmel tölt el minket, hogy egyre nagyobb 

számban érkeznek, és egyre több díjat adhatunk át. Külön megtiszteltetés számunkra, hogy 

évről-évre mi adhatunk otthont e neves verseny lebonyolításának és a díjátadó ünnepségnek 

egyaránt – fejtette ki Károly Katalin. 

  
A hősök emlékezete 
2025. március 19. – Népújság 

A muravidéki magyarság a Lendván szervezett központi ünnepéllyel, valamint a nemzetiségileg 

vegyesen lakott községekben Dobronakon és Hodoson, illetve Domonkosfán, Pártosfalván, 

Szentlászlón és Kapcán tartott ünnepi rendezvényekkel idén is méltón emlékezett az 1848/49-

es forradalomra és szabadságharcra, a 177 évvel ezelőtti márciusi eseményekre és a hősökre. 

Az emlékműsorok az egység, az összefogás, az együttműködés, a szolidaritás hangsúlyozásának 

jegyében folytak. Egység, összefogás, szolidaritás… A Széchenyi- és Kossuth-emléktáblák 

megkoszorúzásával, ünnepi beszédekkel és a „Menni vagy maradni?” című ünnepi műsorral 

emlékezett a muravidéki magyarság a 177 évvel ezelőtti márciusi eseményekre. Az ünnepi 

szónokok az egység, az összefogás, a szolidaritás fontosságát hangsúlyozták. 

 

A közösség a legnagyobb megtartó erő 
2025. március 19. – Népújság 

Vasárnap délután a pártosfalvi kopjafa koszorúzásával kezdődött a Maráci község vegyesen 

lakott településeinek március 15-i megemlékezése. Az ünnepség ezt követően Szentlászlón a 

helyi kultúrházban folytatódott, ahol teltházas közönség és számos rangos vendég tisztelte meg 

jelenlétével az eseményt. Jelen volt többek között Kelemen Gertrud, Magyarország lendvai 

főkonzulja, Horváth Ferenc nemzetiségi parlamenti képviselő, Orban Dušan, a muravidéki 

magyar csúcsszervezet elnöke, továbbá nemzetiségi elnökök, helyi és magyarországi 

települések polgármesterei, küldöttségeik, intézményvezetők és vallási elöljárók. Az esemény 

ünnepi szónoka, Vugrinec Zsuzsi, a maráci magyar önkormányzat elnöke beszédében kiemelte: 

– A forradalom hősei egy olyan világot álmodtak meg, ahol az emberek szabadon élhetnek, 

maguk dönthetnek sorsukról és ahol a közösség a legnagyobb megtartó erő. 
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A sokszínűség nem megoszt, hanem formál 
2025. március 19. – Népújság 

Méltóságteljes megemlékezést tartottak március 15-én Dobronakon az 1848/49-es magyar 

forradalom és szabadságharc tiszteletére. Az eseménynek a kultúrotthon adott helyet, ahol az 

ünnepi szónok Varga Edit, a Dobronak Községi Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség 

Tanácsának elnöke volt. Az ünneplő közönség kokárdát tűzve fejezte ki tiszteletét a márciusi 

ifjak előtt, akiknek bátorsága és hazaszeretete mindmáig meghatározó például szolgál. Az 

eseményen jelen volt Horváth Ferenc nemzetiségi országgyűlési képviselő, Czikó Anita, 

Magyarország lendvai konzulja, Orban Dušan, a Muravidéki Magyar Önkormányzati Nemzeti 

Közösség elnöke, valamint Lendva, Marác, Sal, Hodos, Dobronak községek magyar 

önkormányzatainak vezetői. A rendezvényen részt vett Kardinar Marjan, Dobronak Község 

polgármestere, több helyi és szomszédos település, valamint nemzetiségi intézmények 

igazgatói. 

 

Legyen áldott a hősök neve! 
2025. március 19. – Népújság 

A hagyományokhoz híven a József Attila Művelődési Egyesület szervezésében emlékeztek meg 

az 1848/49-es forradalom és szabadságharcról március 16-án a kapcai faluotthonban. Az 

ünnepi beszédet Kelemen Gertrud, Magyarország lendvai főkonzulja mondta. A megjelenteket 

Szőke Krisztina, a József Attila Művelődési Egyesület elnöke köszöntötte, ezt Kelemen Gertrud, 

Magyarország lendvai főkonzuljának ünnepi beszéde követte. A szónok kiemelte, hogy a 

nemzeti ünnepek közül március 15-e áll a legközelebb a magyar nép szívéhez, ugyanis a 

szabadság, a nemzeti függetlenség és a társadalmi igazságosság jelképe. Az általános történelmi 

áttekintőt követően rátért a muravidéki eseményekre és honvédekre is.  

 

Anyagi és szellemi támogatást is adnak 
2025. március 19. – Népújság 

A Marác Községi Magyar Nemzeti Önigazgatási Közösség Tanácsa március 12-i ülésén 

megvitatta a 2024. évi támogatások felhasználásáról szóló egyesületi beszámolókat. A Maráci 

Óvodák Tanácsában a jövőben Bogdán Attila képviseli a közösséget. A tanácstagok és az elnök, 

Vugrinec Zsuzsi egyetértettek abban, hogy mind a 11 pályázó egyesület a támogatást 

célszerűen, a magyar nemzetiség kultúrájának, hagyományainak és nyelvének ápolására 

fordította. Kiemelték, hogy az önkormányzat nemcsak anyagi, hanem szellemi támogatást is 

nyújtott az egyesületek számára. A beszámolókat a képviselő-testület egyhangúlag elfogadta. 

Az ülés fontos napirendi pontja volt a Maráci Óvodák Tanácsába delegált új képviselő 

megválasztása is. A korábbi képviselő, Šušlek Bojan megbízatása két mandátum után lejárt, így 

szükség volt új delegáltra. 
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. – Kossuth Rádió 

 

35 éve, a fekete március egyik kortanúja, az akkori események egyik fontos szereplője és a 

támadások egyik fő célpontja Kincses Előd jogász volt, akit a múlt év végén Petőfi díjjal 

tüntettek ki. A Közép- és Kelet-európai Történelem és Társadalom Kutatásáért Alapítvány és a 

MOL-csoport 2009-ben alapította a Petőfi díjat, amellyel évről-évre azokat a bátor 

gondolkodókat és közéleti személyiségeket tünteti ki, akik sokat tettek a térség népeinek 

szabadságáért. Kincses Előd a demokratikus értékek védelmében kifejtett munkásságáért és az 

1990 "fekete márciusának" idején tanúsított bátor kiállásáért vehette át a rangos elismerést.  

 

Ahogy a geotermikus energia használata egy műszaki iskolában nem csupán szakmai, hanem 

szemléleti kérdés, úgy a Balassagyarmaton tartott energiahasznosítási versenynél is 

szemléletbeli kérdésnek tekintették a házigazdák, hogy határon túli iskoláknak is versenyzési 

lehetőséget nyújtsanak. Ipolysági szakképzősöket hívtak, akik végül miskolci, salgótarjáni és 

balassagyarmati diákokat megelőzve győztek is. Ám odahaza az iskola-összevonás ügyében 

egyelőre nem állnak ilyen jól: a kétnyelvű szakképzés várhatóan a szlovák gimnáziumhoz kerül.  

 

A temesvári Bartók Béla líceum tizenegyedszer rendezte meg a néhány éve Toró László nevét 

viselő Talentum vetélkedőt a természettudományok és az informatika iránt érdeklődő 

középiskolás diákok számára. A két online forduló után a döntőben a versenyzők a biológia, 

fizika, kémia és informatika közül két-két tantárgyat választva mérték össze tudásukat. Az idén 

a döntőben 15 iskola 39 diákja volt jelen. A résztvevők számára különböző programokat 

biztosítottak a szervezők, a tanárok szakmai tanácskozáson is részt vettek.  

 

Kilencedik alkalommal rendezték meg a Kárpátaljai Magyar Szónokversenyt, amelyen a II. 

Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Felsőfokú Szakképzési Intézetének növendékei 

vettek részt.  

 

Az Erdélyi Református Egyházkerületben is 2025 az Ifjúság éve. Az erdélyi IKE számára fontos 

lehetőség a tematikus év, elsősorban nem az új programok szervezése miatt, hanem a 

meglévőre akarják felhívni a figyelmét a fiataloknak.  Hiszen ez jelenti a jövőt a gyülekezetek 

és az Egyházkerületek életében, de a jelen is. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/

